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هدفت الدراسة إلى التعرف على أثر عوامل النظرية المالية السلوكية المتمثلة في (عطلة نهاية الأسبوع، شهر كانون الثاني، شهر رمضان، الحجم) على عوائد الأسهم، حيث تكون مجتمع الدراسة من جميع الشركات الصناعية المدرجة في بورصة عمّان، وتم اختيار عينة الدراسة لهذه الشركات والبالغ عددها (31) شركة خلال الفترة 2010 - 2014، وقد استخدم الباحث المنهج الوصفي التحليلي للتعامل مع البيانات وتصنيفها، والتي تصف الظاهرة والمجتمع المبحوث، إذ تم الاستعانة بالموقع الرسمي لبورصة عمّان من أجل الحصول على البيانات المطلوبة، وكذلك المواقع الخاصة بالشركات المدرجة في عينة الدراسة، وقد أظهرت نتائج الدراسة وجود أثر إيجابي لعطلة نهاية الأسبوع على عوائد الأسهم، وعدم وجود أثر للحجم وشهر كانون الثاني وشهر رمضان على عوائد الأسهم، وأوصت الدراسة بالاعتماد على التحليل العلمي والابتعاد عن الإشاعات، وأن هناك متغيرات أخرى تم استبعادها في هذه الدراسة مثل (أثر نسبة السعر على الربح، أو أثر نسبة سعر السهم على القيمة الدفترية)، لذا من الضروري أخذ هذه المتغيرات بنظر الاعتبار عند إجراء دراسات مشابهة لهذه الدراسة، والبحث أكثر وبشكل معمق في مجال المالية السلوكية للوصول إلى نماذج تفسر تأثير سلوك الأفراد وتصرفاتهم على أداء الأسواق المالية.
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ABSTRACT
The study aimed at identifying the impact of  behavioral financial theory factors such as (Weekend, January, Ramadan, Size) on stock returns, the community of study  consisted of all the industrial companies listed on Amman Stock Exchange, and the sample of the study was chosen from these companies amounting to (31) companies during the period (2010-2014), The researcher used descriptive analytical method to deal with data and to classify it which describe the phenomenon and the discussed society in order to obtain the required data, the Researcher consulted the official website of Amman stock exchange and the sites of the companies, included in the sample of this study, as well as the sites of companies in the study sample,  the findings that there was a positive effect of  the weekend on the stock returns. The study recommended depend on the scientific analysis and beware of rumors there are some variables that were avoided in this study such as this impact of price ration on profit or the impact of the stock price ratio on the book value of stock.
So that, it is necessary to take the variables into consideration when conducing similar studies and to research more deeply in the domain at behavioral financial theory in order to have an access to samples that interpret the impact at individuals behaviors and actions on the performance of the financial markets.

